

## الدور القيادي للمرأة ودور البرلمانات المراعية للمنظور الجندري في العمل المناخي

الاثنين، 14 آذار/مارس 2022

### ملخص

15:00 – 17:30 (بتوقيت وسط أوروبا)

من أجل الجمع بين البرلمانين من جميع أنحاء العالم وإدراكاً للحاجة الملحة لاتخاذ إجراءات تشريعية ملموسة وجريئة تجاه المشاركة السياسية للمرأة والمبادرات القانونية والمتعلقة بالسياسات للعمل المناخي المراعي للمنظور الجندري، سينظم الاتحاد البرلماني الدولي وهيئة الأمم المتحدة للمرأة الاجتماع البرلماني السنوي بمناسبة انعقاد لجنة الأمم المتحدة المعنية بوضع المرأة في آذار/مارس 2022 حول موضوع "الدور القيادي للمرأة ودور البرلمانات المراعية للمنظور الجندري في العمل المناخي". ويتمشى موضوع الاجتماع البرلماني مع الموضوع ذي الأولوية للدورة الـ 66 للجنة الأمم المتحدة المعنية بوضع المرأة للعام 2022 بشأن تحقيق المساواة بين الرجال والنساء (الجندرية) وتمكين النساء والفتيات في سياق السياسات والبرامج المتعلقة بتغير المناخ، والبيئة، والحد من مخاطر الكوارث. وسيتيح الاجتماع فرصة للمساهمة في مناقشات لجنة الأمم المتحدة المعنية بوضع المرأة من منظور برلماني.

وبالإضافة إلى الاجتماع البرلماني، سينظم الاتحاد البرلماني الدولي فعالية جانبية حول البرلمانات المراعية للمنظور الجندري. وستعقد هذه الفعالية الجانبية يوم الثلاثاء 15 آذار/مارس، من الساعة 15:30 ولغاية الساعة 17:30 بتوقيت وسط أوروبا (من الساعة 10:30 ولغاية الساعة 12:30 بالتوقيت الشرقي)، على منصة زوم ZOOM. وسيتم توفير معلومات إضافية في الوقت المناسب.



# The role of women's leadership and gender-responsive parliaments in climate action

---

Monday, 14 March 2022

## Summary

---

*15:00 - 17:30 CET*

Bringing together parliamentarians from all around the world and recognizing the urgency for concrete and bold legislative actions towards women's political participation and legal and policy initiatives for gender-responsive climate action, IPU and UN Women will organize the annual Parliamentary Meeting on the occasion of the Commission on the Status of Women (CSW) in March 2022 on the theme "The role of women's leadership and gender-responsive parliaments in climate action". The theme of the Parliamentary Meeting is in line with the priority theme of the 2022 66th CSW on Achieving gender equality and the empowerment of all women and girls in the context of climate change, environmental and disaster risk reduction policies and programmes. The Meeting will provide an opportunity to contribute to the CSW's debates from a parliamentary perspective.

In addition to the Parliamentary Meeting, the IPU is organizing a side event on gender-sensitive parliaments. This side event will be held on **Tuesday 15 March, from 3.30 to 5.30 p.m. CET (10.30 to 12:30 a.m. ET)**, on the platform Zoom. Additional information will be made available in due course.